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december 2013 

Spørgsmål
”Mener ministeren, i forlængelse af svaret på spørgsmål 10, at en periode frem til 
2017 eller starten af 2018 - altså 3-4 år - er udtryk for, hvad der er langsigtet godt 
for et selskab som Dong? Og er det klogt at ledelsen i Dong skal tænke på sit per-
sonlige afkast med en tidsramme på 3-4 år?”

Svar
Finansministeriet finder, at de aktiebaserede incitamentsprogrammer, som er ud-
arbejdet i dialog mellem staten og DONG Energy med inddragelse af de nye inve-
storer, afspejler en rimelig balance mellem forskellige hensyn.

For det første vurderes omfanget af programmerne på den ene side at være til-
strækkeligt til at sikre, at selskabets medarbejdere får sammenfaldende interesser 
med aktionærerne, men på den anden side ikke at give incitamenter til uhensigts-
mæssig adfærd i den forstand, at der træffes beslutninger ud fra et ønske om at 
maksimere gevinsten under programmet, uanset at det ikke nødvendigvis er til 
fordel for aktionærerne på længere sigt. 

For det andet vurderes det ca. 4 årige perspektiv at give en passende balance mel-
lem på den ene side at sikre medarbejdernes fokus på værdiskabelsen i DONG 
Energy over en længere årrække og på den anden side en rimelig samtidighed mel-
lem medarbejdernes indsats og mulighed for at opnå en gevinst, hvis værdien af 
DONG Energy udvikler sig bedre end en gruppe af sammenlignelige europæiske 
energiselskaber.
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Bjarne Corydon

Finansudvalget 2013-14
B 30 endeligt svar på spørgsmål 55
Offentligt


